
 

 

 

 

 

 

 

CULTUURRAAD SINT-NIKLAAS 

 

VERSLAG cultuurraad 14 DECEMBER 2021 

 

Aanwezig:   Marcella Piessens, Dirk Vergult, Erik De Lathouwer, Dirk Van den Broeck, Jack van Peer, 

Filip Smet, Dirk Verlaeckt, Karin Tavernier, Vinciane Meert, Wendy Bryssinck, Kris Boel, 

Laureline Soubry en Jo De Cuyper + schepen Filip Baeyens en Ronny De Mulder 
Verontschuldigd:  Cris Bruelemans, Johan De Vos en Chris De Beer,  

 

1. Goedkeuring verslag dd. 12-10-2021 

 
Bij punt 3.2meerjarenplanning 

 

- Er moet ook bijkomend budget voorzien worden voor de (her)inrichting van de inkomhal 
van d’ Academie Beeld en de uitbouw van het daaraan verbonden Steamlab. De werken zijn 
daar nog bijlange na niet af, maar het voorziene budget is reeds opgebruikt. 

 Dat bijkomend budget is eerder voor de opnamestudio waar we een box in box willen creëren 
op de plaats waar de administratie nu zit… dus zou dat moeten vervangen worden door. 

 - Er wordt bijkomend budget voorzien voor de inrichting van de opnamestudio. Dat zat 

oorspronkelijk in het budget van het inkomgebouw maar hier zijn de middelen reeds op. 

Daarna wordt het verslag zonder verdere opmerkingen goedgekeurd. 

 

 
 

2. Kandidaturen voor voorzitterschap CR   
 

Er is 1 kandidatuur binnengekomen nl. Filip Smet. Op vraag van Laureline verduidelijkt hij zijn 

motivatie die hij bij zijn kandidatuurstelling had meegestuurd. Daarna wordt er (anoniem) gestemd 
en werd de kandidatuur van Filip unaniem aanvaard. Hij zal dus Jack opvolgen als voorzitter van de 

CR vanaf de vergadering van 11 januari 2022. Het DB heeft nog een bijeenkomst gepland op 23/12 
en daar zal Filip dus uiteraard ook al voor uitgenodigd worden. 

 
Aftredend voorzitter wenst zijn opvolger alle succes toe in zijn nieuwe rol. Hij is dan wel geen 

voorzitter meer maar bevestigt dat hij zijn rol als vertegenwoordiger van de deelraad BKE nog steeds 

ten volle zal opnemen.  
 

Uit naam van alle aanwezige leden van de CR bedankt Jo De Cuyper Jack voor zijn jarenlange 
inzet en gedrevenheid waarmee hij de vergaderingen in goede banen heeft geleid en zijn taak als 

liason officer tussen CR en beleid/ambtenarij heeft vervuld. Hij noemde deze voorzitterswissel dan 

ook toepasselijk een “applausvervanging”. 
 

 
 

 



3. STAVAZA i.v.m. commissies & adviesraden 

 

Wendy meldt dat voor vzw ACCSI alles in orde is. 

 
Wat de Bib-commissie betreft, daar moet Laureline S. nog vervangen worden. Kandidaten moeten 

zich melden bij Jack. Roel T. werd als gebruiker in de commissie opgenomen, niet als 
vertegenwoordiger CR. 

In de museumcommissie is Maartje DW wel degelijk vervangen door Laureline S. zoals 

afgesproken, maar voor de laatste vergadering van die commissie is men vergeten Laureline uit te 
nodigen. Uiteraard zal dit in de toekomst (hopelijk) niet meer voorvallen. Stefanie F. wordt ook door 

een gebruiker vervangen. 
 

Wat het kiezen van kandidaten uit de reservelijst betreft wordt besloten deze lijst af te sluiten 
en dus niet meer te gebruiken. Er zal voor elke commissie waarin vertegenwoordigers van CR zetelen 

een apart profiel worden opgemaakt. De CR is van oordeel dat het opstellen van dit profiel een taak is 

van de voorzitter van de desbetreffende raden. Zij zijn het best geplaatst om te weten wat er van de 
vertegenwoordigers van de CR gevraagd/verlangd/verwacht wordt. Deze vraag zal dus eerstdaags 

aan de voorzitters worden overgemaakt. 
 

Karin stelt voor om, wanneer dit weer eens mogelijk wordt, alle mandatarissen die namens de CR 

in de commissies zetelen, samen te brengen om ook vanuit de CR duidelijk te maken wat van hen 
verwacht wordt. 

 

4. Subsidiering semiprofessionele cultuurverenigingen. 

 
Eerder dit jaar konden semiprofessionele cultuurverenigingen een dossier indienen om een 

forfaitaire toelage vanuit Cultuur te bekomen. Laureline vroeg zich af op welke basis deze 
verenigingen werden uitgekozen omdat, volgens haar, de CR daar niet geconsulteerd/betrokken is 

geworden en de procedure nogal vaag leek. 

Aan de hand van het verslag van de gemeenteraad legt schepen Baeyens de gehanteerde 

werkwijze uit. Hij wijst er eerst op dat het totaal beschikbaar bedrag dit jaar werd opgetrokken tot 
40.000 euro. Dan is er naar de verenigingen toe wel op voldoende wijze gecommuniceerd wat het 

indienen van de aanvragen betreft. Die aanvragen werden dan door een ambtelijke jury geëvalueerd. 

In die jury zaten, naast schepen, ambtenaren o.a. ook de voorzitter van de CR en de voorzitter van 
de commissie cultuur. De aanvragen werden op verschillende criteria afgetoetst en zo kwam die lijst 

tot stand. Deze erkenning geldt voor 2 jaar. Dan wordt een nieuwe oproep gelanceerd.  

 

5. Missie site “Cocon” 

Schepen Baeyens meldt dat in de plannen die momenteel voorliggen voor die site (hoofdzakelijk 

de voormalige Nobels-Peelmangronden) er geen plaats is voor culturele activiteiten op zich. Het 

OCMW heeft die gronden aangekocht om er voornamelijk de circulaire economie te ontwikkelen en 
te stimuleren. Zo zal er 1/3 worden voorbehouden voor een opleidingscentrum, 1/3 voor circulaire 

ondernemingen en 1/3 voor kantoor-vergader-en sanitaire ruimte. 

In het buurtparticipatieproject is er voor Cultuur geen aparte werking voorzien. De projectleider 

hiervan is Annelies De Gendt. Het is misschien een opportuniteit om haar eens uit te nodigen op een 
vergadering van de CR om dit project toe te lichten wanneer de ontwikkeling van deze site verder 

staat. Er is er eerst nog heel wat renovatie/opkuiswerk te doen. 



Laureline merkt op dat er via het decreet “kunst in opdracht” wel middelen beschikbaar zijn om 

(beeldende) kunst in dit project te betrekken.  

 

6. Punten OCV 

Er wordt gewerkt aan een nieuwe manier voor het toekennen van de jaarsubsidies voor de 

verenigingen aangesloten bij de CR. Het doel is een (administratieve) vereenvoudiging en dus ook 
vermindering van tijdsinvestering dat aan het bepalen van die toelage wordt besteed door de 

administratie. In plaats van een bedrag te koppelen aan een aantal behaalde punten via 
invulformulier zou een vereniging, gebaseerd op de werking ervan, ondergebracht worden in een 

categorie waaraan dan een toelage gekoppeld zit. Door middel van het ingediende werkingsverslag 
kan een vereniging van categorie/subsidieniveau veranderen. 

Secretaris merkt op dat automatisering van de bestaande methode, alsook door bepaalde criteria 

te vereenvoudigen, er al veel tijd zou worden bespaard, en daarvoor geen volledig nieuw systeem 

moet uitgedokterd worden.  

De CR is ook van oordeel dat in dit nieuwe systeem de eigenheid van de sectorale deelraden 

behouden moet blijven. Die zijn ten andere in het leven geroepen om juist die diversiteit beter te 
beheren. De noden/activiteiten zijn voor elke deelsector specifiek. 

Er wordt beslist een werkgroep op te richten om aan dit nieuwe systeem mee te werken. Een 

vertegenwoordiger van elke deelraad is dus zeker wenselijk. Naast de kersverse voorzitter (Filip S.) 

zullen in die werkgroep namens de CR zetelen: Dirk VdB (BKE), Dirk V. (podiumkunsten) en Karin T. 
(SC). Karin zal mogelijks om medische redenen vervangen moeten worden door Kris B. 

 

7. Varia 

 
 7.1 De (laatste) uitreiking van de Cultuurprijzen kende uiteindelijk toch nog voldoende 

belangstelling en is vlot verlopen.  

Alle gemeenteraadsleden hebben hun exemplaar van de publicatie - Gouden Boekje - ontvangen. 

Naast de uitgedeelde boekjes op de dag zelf zijn er nog maar weinig verenigingen om hun 2 gratis 
exemplaren gekomen. Er zal nog een rappel gestuurd worden om die verenigingen er aan te 

herinneren. Indien er nog personen zijn die adressen weten van personen die geïnteresseerd zijn in 
een exemplaar mogen steeds adres doormailen naar Ronny DM. Ook wordt voorgesteld telkens 

voldoende exemplaren mee te nemen naar de bijeenkomsten van de deelraden. Op de vergadering 

van de deelraad BKE (16/11) werden er alvast enkele uitgedeeld. 

Er wordt ook voorgesteld er een aantal ter beschikking te stellen in de academies/SteM/SSB/Bib en 

voor de dorpsraden (wanneer die terug fysiek bijeenkomen). 

 7.2 We zijn aangekomen aan het einde van de eerste helft van de legislatuur. In het verleden 
werd dit tijdstip aangegrepen om, als dank voor de belangloze inzet van de leden van het bestuur van 

de CR, een etentje te organiseren. Omdat de huidige toestand rond Covid fysieke samenkomsten 

verhindert (en er niet direct beterschap hieromtrent in zicht is) stelt het DB voor om dat etentje te 
vervangen door een geschenkpakket naar analogie van het pakket met streekproducten, 

(eventueel met een boekenbon e.d.) dat de juryleden gekregen hebben na de laatste jurering voor de 
cultuurprijzen (waarde 55 euro). Jack zal hierover contact opnemen met Dirk VdM (De Foyer) om een 

voorstel uit te werken. 

7.3 Op 16-11 was er in de Paterskerk een fysieke vergadering van de deelraad BKE. Als 

topic werd daar besproken hoe de verenigingen zijn omgegaan met de Covid beperkingen. Het bleek 

https://codex.vlaanderen.be/PrintDocument.ashx?id=1030423&datum=&geannoteerd=false&print=false


dat, mede door de aard van de verenigingen (en hun ledenbestand), er (althans bij de aanwezig 
verenigingen) verrassend constructief met die beperkende regels werd omgegaan. Het internet was 

hiervoor het grootste toevluchtsoord. Weinig verenigingen hadden te kampen met ledenverlies. 
Misschien is dit ook een item dat de andere deelraden in hun volgende samenkomsten kunnen 

bespreken.  

7.4 Op 13 januari organiseert VVSG een Webinar over ‘De adviesraden klaarstomen voor 

de 21ste eeuw’. Redelijk wat lokale besturen lijken namelijk te worstelen met hun adviesraden. Ze 
worden geconfronteerd met verschillende uitdagingen: rolverwarring (adviseren vs beslissen), 

takenpakket (adviseren of mogen zij ook activiteiten organiseren?), het lid zijn van een adviesraad 

vraagt bovendien een relatief groot en langdurige engagement, wat de drempel voor velen 
verhoogt… 

Anderzijds geloven veel lokale besturen nog heel sterk in het belang van deze adviesraden. Structu-

reel kunnen terugvallen op adviesraden blijft bijzonder nuttig, maar ze kunnen wel wat nieuwe 

inspiratie of inzichten gebruiken. Hoewel deze Webinar zich in de eerste plaats richt naar de 
medewerkers en mandatarissen (leden van de VVSG) is het mss. ook wel interessant voor leden van 

deze adviesraden. Link voor geïnteresseerden: 

Webinar - De adviesraden klaarstomen voor de 21ste eeuw (vvsg.be) 

 
 7.5 Er vond een consultatieronde plaats rond de oude Sportkringsite (Puyenbeke). Daaruit 

blijkt dat deze site louter bestemd is voor sportactiviteiten, en dat er dus geen cultuurinfrastructuur in 

voorzien is. Iets dat door schepen Baeyens wordt bevestigd. 
Wel kan hij meedelen dat wat eventuele bijkomende cultuurinfrastructuur betreft, er wellicht 

mogelijkheden liggen bij (niet meer gebruikte) gebouwen van SVK. En wanneer AZ Nikolaas naar 
haar nieuwe plek verhuist blijft daar ook infrastructuur staan die nog een bestemming moet krijgen. 

Dat zijn wellicht opportuniteiten voor de middellange termijn.  

 
De schepen kan ook melden dat er in het dossier van de nieuwe Bib een formeel moment bereikt 

werd, nl. het opstellen van de selectieleidraad voor de 3 teams die geselecteerd zullen worden om 
een voorstel uit te werken voor dit nieuwe gebouw/site. Die kandidaturen moeten eind januari 2022 

binnen zijn. Dan gebeurt de selectie van de 3 teams op basis van een gunningsleidraad (die nog moet 
gefinaliseerd worden). 

 

 
 7.6 Er wordt meegedeeld dat de inwonende conciërge van het museum - Huis Janssens - 

vertrokken is. Dat gebouw staat nu leeg en het is aan de conservator en de museumcommissie 
(adviserend) om een nieuwe invulling aan dit gebouw te helpen geven. 
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